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Adjektiiveilla on kolme vertailumuotoa

1) Positiivi Kort Lyhyt

Ung Nuori

2) Komparatiivi Kortare Lyhyempi

Yngre Nuorempi

3) Superlatiivi Kortast Lyhyin

Yngst Nuorin



Adjektiivin vertailun muodostaminen: 
I Säännöllinen vertailu

- Päätteet –are ja –ast

Positiivi Komparatiivi Lyhyt superlatiivi Pitkä superlatiivi

Glad Gladare Gladast den/det/de gladaste iloinen

Viktig Viktigare Viktigast den/det/de viktigaste tärkeä

Nära Närmare Närmast den/det/de närmaste läheinen



Adjektiivin vertailun muodostaminen:
II Epäsäännöllinen vertailu
- Päätteet –re ja –st 

Positiivi Komparatiivi Lyhyt superlatiivi Pitkä superlatiivi

Lång längre längst den/det/de längsta pitkä

Stor större störst den/det/de största suuri

Gammal äldre äldst den/det/de äldsta vanha

Ond värre värst den/det/de värsta paha

Ung yngre yngst den/det/de yngsta nuori

Vokaalinmuutos:

å→ ä

u→ y

o → ö

Lista epäsäännöllisesti taipuvista adjektiiveista löydät kirjasta s. 164-165!



Vertailu sanoilla mer(a) ja mest

• Ne adjektiivit, jotka loppuvat –ande, -ende, -ad ja –isk tarvitsevat eteensä sanat 
mer(a) tai mest.

Positiivi Komparatiivi Lyhyt superlatiivi Pitkä superlatiivi

Spännande Mer spännande Mest spännande Den/det/de mest spännande jännittävä

Intresserad Mer intresserad Mest intresserad Den/det/de mest intresserade kiinnostava

Typisk Mer typisk Mest typisk Den/det/de mest typiska tyypillinen

Tolerant Mer tolerant Mest tolerant Den/det/de mest toleranta suvaitsevainen

Mer = enemmän jtkn

Mest = eniten jtkn



Positiivin käyttö

• Positiivissa vertaillaan ilmausten lika – som (yhtä – kuin) ja så – som
(niin – kuin) avulla:

En-suku Min dator är lika gammal som din. Minun tietokoneeni on yhtä vanha kuin sinun.

Ett-suku Ditt hus är lika dyrt som mitt. Sinun talosi on yhtä kallis kuin minun.

Monikko Mina skor är inte så små som dina. Minun kenkäni eivät ole yhtä pienet kuin sinun.



Komparatiivin käyttö
- Ei taivu

- Vertaileva kuin-sana on än:

Emils bok är dyrare än Annas. Emilin kirja on kalliimpi kuin Annan.

- Kun komparatiivi muodostetaan sanalla mer(a), adjektiivi taipuu (pois lukien –ande ja –ende-päätteisiä 
adjektiiveja):

En-suku Annas bok är mer logisk än Emils. Annan kirja on loogisempi, kuin Emilin.

Ett-suku Det här huset är mer praktiskt. Tämä talo on käytännöllisempi.

Monikko Annas böcker är mer logiska än Emils. Annan kirjat ovat loogisempia, kuin Emilin.



Superlatiivi
Superlatiivilla on kaksi muotoa: lyhyt ja pitkä superlatiivi.

Superlatiivin lyhyttä muotoa käytetään, kun sen jälkeen ei tule substantiivia.

Jag är bäst. Minä olen paras.

Vi är bäst. Me olemme parhaita.

Superlatiivin pitkää muotoa käytetään:

1. Substantiivin edessä, esim. den sötaste katten, det största huset, de finaste skorna
Söpöin kissa suurin talo hienoimmat kengät

2. Omistussanan jälkeen, esim. Elli har klassens finaste mössa. Ellillä on luokan hienoin pipo.

3. Kun sitä seuraa som-lause, esim. Det är det bästa (som) jag vet. Se on parasta mitä tiedän.
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